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Geachte heer Visser, 

 

Met belangstelling heb ik kennisgenomen van uw conceptrapport bij het 

jaarverslag 2019 van de Overige Hoge Colleges van Staat, Kabinetten van de 

Gouverneurs en de Kiesraad, hoofdstuk IIB van de rijksbegroting. Hierbij 

ontvangt u mijn bestuurlijke reactie, mede namens de Hoge Colleges van Staat, 

de Kabinetten van de Gouverneurs en de Kiesraad. 

 

U beveelt de Hoge Colleges van Staat, Kabinetten van de Gouverneurs en de 

Kiesraad aan om meer met elkaar samen te werken op bedrijfsvoerings-

onderdelen als inkopen, financiële administratie en informatiebeveiliging. 

Samenwerking tussen de Hoge Colleges van Staat vindt nu plaats door middel 

van kennisdelen en -uitwisseling. Bij een aantal concrete zaken (gezamenlijk 

gebruik financieel systeem, inkoop, beveiliging) gaat de samenwerking verder. In 

2020 zal in het overleg van de Hoge Colleges van Staat worden nagegaan welke 

vorm van samenwerking op de overige te onderscheiden onderdelen van de 

bedrijfsvoering passend en gewenst is. Vanuit mijn beheersverantwoordelijke rol 

ben ik graag bereid de Hoge Colleges van Staat, Kabinetten van de Gouverneurs 

en de Kiesraad hierin te adviseren. 

 

Raad van State 

Naar aanleiding van uw bevindingen ten aanzien van de informatiebeveiliging zal 

de Raad van State een plan van aanpak opstellen, waarin uw aanbevelingen 

zullen worden uitgewerkt in concrete maatregelen en actiepunten. Het doel is om 

de komende jaren de Informatiebeveiliging in overeenstemming te brengen met 

de Baseline Informatiebeveiliging van de Overheid (de BIO). 

 

U stelt vast dat de Raad van State meer aandacht moet besteden aan het 

onderbouwen van prestatieverklaringen. Ook moet de aansluiting tussen 

contracten en facturen beter zichtbaar gemaakt worden. Het verplichtingenbeheer 

merkt u daarom aan als aandachtspunt, omdat de Raad van State niet alle 

verplichtingen tijdig en juist boekt. De Raad van State zal aan de in het 

onderzoek genoemde onderdelen van financieel beheer extra aandacht geven 

door het aanscherpen van interne procedures en interne controle op de naleving. 
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Algemene Rekenkamer 

Het is goed om te zien dat u aangeeft dat het in 2018 aan de Algemene 

Rekenkamer toegekende aandachtspunt voor het verplichtingen- en 

vorderingenproces is opgelost. Dat neemt niet weg dat de Algemene Rekenkamer 

ook in 2020 verder gaat met het verbeteren van het interne financieel beheer.  

 

U wijst vanuit uw controlerende rol op het feit dat de informatiebeveiliging bij de 

Algemene Rekenkamer nog niet aan alle formele vereisten voldoet. Het realiseren 

van deze laatste stap is ook voor de Rekenkamer zelf een belangrijke prioriteit. 

De werkzaamheden van de Algemene Rekenkamer zijn erop gericht dit medio 

2020 afgerond te hebben, om vervolgens via een externe audit te laten 

vaststellen of wordt voldaan aan de Baseline Informatiebeveiliging Overheid. 

 

De Nationale Ombudsman 

U beoordeelt de informatiebeveiliging bij de Nationale Ombudsman als 

onvolkomen. Tegelijkertijd constateert u dat de eerste stappen naar verbetering 

gezet zijn en dat de Nationale Ombudsman de verbeteringen in 2020 wil 

voortzetten. Om de informatiebeveiliging te verbeteren zijn er diverse 

maatregelen doorgevoerd die in 2020 zijn ingegaan. Zo heeft de Nationale 

Ombudsman een informatiebeleid ontwikkeld, is eigenaarschap ingekleurd en zijn 

de verantwoordelijkheden belegd. Ook wordt er een ICT-plan opgesteld dat helpt 

om de juiste keuzes te maken m.b.t. planning en noodzaak. De Nationale 

Ombudsman heeft in 2019 een Europese aanbesteding uitgevoerd en een partij 

geselecteerd die hierbij gaat helpen. Ondertussen is een onderzoek uitgevoerd en 

is bekend wat de Nationale Ombudsman moet doen om te voldoen aan de 

Baseline Informatiebeveiliging Overheid. Binnenkort wordt een workshop 

uitgevoerd om de Plan Do Check Act cyclus verder uit te werken en is er een 

systeem dat hierbij gaat helpen. Ook wordt het basis beveiligingsniveau (BBN) 

verder uitgewerkt. Daarnaast wordt er geworven voor extra versterking op het i-

domein. De door u genoemde punten die verbetering behoeven, zijn bekend. De 

Nationale Ombudsman gaat hier gestructureerd mee aan de slag. 

 

Ook geeft u aan dat er meer aandacht besteed moet worden aan het 

onderbouwen van prestatieverklaringen. Daarnaast verwacht u een beter 

contractbeheer van de Nationale Ombudsman. 

De benodigde verbeteringen zijn bekend. De capaciteit is inmiddels opgehoogd en 

verwacht wordt dat dit aan de verbetering gaat bijdragen. Ook wordt in 

samenspraak met de andere Colleges nagedacht over een opvolger voor het 

huidige financiële systeem. De belangrijkste aanbeveling is de verbetering van de 

processen en ook hier verwacht de Nationale Ombudsman in 2020 een 

aanzienlijke verbetering. 

 

Kanselarij der Nederlandse Orden 

De Kanselarij der Nederlandse Orden heeft kennis genomen van de resultaten van 

het verantwoordingsonderzoek 2019 Overige Hoge Colleges van Staat, Kabinetten 

van de Gouverneurs en de Kiesraad (IIB). De Kanselarij betreurt het dat de 

Algemene Rekenkamer niet met zekerheid kan vaststellen dat het meerwerk op 
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bouw van het ICT-systeem als rechtmatig kan worden gezien. De Kanselarij is van 

mening dat het meerwerk onvoorzien was en derhalve rechtmatig is geweest. De 

aanbevelingen van de Algemene Rekenkamer zullen worden meegenomen bij het 

vervolg van het traject. 

 

Kabinet van de Gouverneur van Aruba 

U geeft aan dat de Audit Dienst Rijk geen aansluiting kon maken tussen de 

gegevens van het Kabinet van de Gouverneur van Aruba en de gegevens van de 

Rijksdienst voor Identiteitsgegevens (RvIG) en u daarom alle ontvangsten als 

onzeker verklaart. In reactie hierop merk ik op dat RvIG slechts ten aanzien van 

de ontvangsten van paspoorten en nooddocumenten de counterpart is van het 

Kabinet van de Gouverneur van Aruba en niet ten aanzien van de ontvangsten 

van visa, opties en naturalisaties. In overleg met RvIG zal worden bezien hoe de 

aansluiting tussen de gegevens kan worden verzekerd. 

 
Kabinet van de Gouverneur van Curaçao 

Aan alle door u genoemde tekortkomingen zal in het lopende jaar op basis van 

een verbeterprogramma aandacht worden besteed, waarbij de huidige AO tegen 

het licht zal worden gehouden. Voor wat betreft de aansluiting tussen de 

ontvangsten en uitgaven, met name in relatie tot de gegevens van de Rijksdienst 

voor Identiteitsgegevens (RvIG), zal in overleg met RvIG worden onderzocht hoe 

die aansluiting verzekerd kan worden. 

 

Kabinet van de Gouverneur van Sint Maarten 

Aan de hand van uw bevindingen op het gebied van financieel beheer zal worden 

gewerkt aan een verbeterplan. Uw aanbevelingen zullen daarbij worden 

meegenomen. In overleg met RvIG zal worden gekeken naar de achtergrond van 

de bevinding ten aanzien van de ontvangsten en worden bezien hoe aansluiting 

tussen de gegevens van het kabinet en de gegevens van de RvIG kan worden 

bewerkstelligd. 

 

Hoogachtend, 

 

De minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 

 

 

 

 

 

drs. K.H. Ollongren 


